

### 儿童可放入口中物品的含铅限定

2015年4月22日，欧盟官方公报(OJEU)发布了法规(EU) 2015/628，根据法规(EC) No. 1907/2006(REACH)附录17，铅及其混合物的限制范围扩大。法规中将铅及铅的混合物的管控范围扩大到合理使用和可预见情况下能被儿童放入口中的、供公众使用的物品，并从2016年6月1日起开始生效。

REACH附录17对铅及其混合物的限定：

引用	范围	限值
法规(EU) 836/2012	任何珠宝首饰的零部件，包括 - 首饰、仿首饰和发饰品，及 - 首饰的材料和零部件	铅含量 ≤ 0.05% (按重量)
法规(EU) 2015/628	能被儿童放入口中的、供公众使用的 物品或物品的可接触部件	铅含量 ≤ 0.05% (按重量) 不适用于以下情况：铅释放的速率每小时 ≤ 0.05 μg/cm <sup>2</sup> (等于 0.05 μg/g/h) 的物品 或物品的可接触部件

若物品或物品的可接触部件的任何一条边小于5cm，或者附有相同大小的可拆卸或突起的部件，就被视为可被儿童放入口中。

\* 铅含量的限定或铅释放速率不适用于：

- 指令 69/493/EEC 中附件 1 (类别 1-4) 中定义的水晶玻璃
- 法规(EEC)No. 2658/87 规定的宝石或半宝石 (CN 编码 7103)
- 瓷漆
- 钥匙和包括挂锁在内的锁
- 乐器
- 由黄铜组成的物品，其黄铜部件的铅浓度 ≤ 0.5% (按重量)
- 书写工具的尖端
- 宗教产品
- 便携式锌-碳化学电池及纽扣电池
- 以下范围内的物品：
  1. 欧盟包装指令 94/62/EC
  2. 欧盟食品接触材料法规(EC) No. 1935/2004
  3. 玩具安全指令 2009/48/EC
  4. RoHS 2.0 指令 2011/65/EU

如欲了解更多相关信息，请与我们玩具及儿童产品部联系：

香港	电话: +852 2666 1888	传真: +852 2663 9612	电邮: <a href="mailto:tcd@hkstc.org">tcd@hkstc.org</a>	网址: <a href="http://www.stc-group.org">www.stc-group.org</a>
东莞	电话: +86 769 8111 9888	传真: +86 769 8301 6251	电邮: <a href="mailto:tcd@dgstc.org">tcd@dgstc.org</a>	网址: <a href="http://www.dgstc.org">www.dgstc.org</a>
上海	电话: +86 21 5219 8248	传真: +86 21 5219 8249	电邮: <a href="mailto:shctd@shstc.org">shctd@shstc.org</a>	网址: <a href="http://www.shstc.org">www.shstc.org</a>

### Restriction of Lead in Articles that May be Placed in Children's Mouth

On 22 April 2015, Commission Regulation (EU) 2015/628 was published on the *OJEU* to expand the product scope for the restriction of lead and its compounds in Annex XVII to Regulation (EC) No. 1907/2006 (REACH). The regulation extended the restriction of lead and its compounds in articles for the general public that may be placed in the mouth by children under normal and foreseeable conditions of use with effect from 1 June 2016.

Restrictions of Lead and its compound in Annex XVII of REACH:

Citation	Scope	Limit
Regulation (EU) 836/2012	<b>Any individual parts of jewellery articles including</b> - Jewellery, imitation jewellery articles and hair accessories; and - Materials and individual components of jewellery articles.	Lead content $\leq 0.05\%$ by weight
Regulation (EU) 2015/628	<b>Articles or accessible parts supplied to the general public and that may be placed in the mouth by children.</b>	Lead content $\leq 0.05\%$ by weight except for articles or accessible part of article of Lead release $\leq 0.05 \mu\text{g}/\text{cm}^2$ per hour (equivalent to $0.05 \mu\text{g}/\text{g}/\text{h}$ )

Articles or accessible parts of article may be placed in the mouth of children if it is smaller than 5cm in one dimension or has a detachable or protruding part of that size.

\* The restriction of lead content or the rate of lead release shall not apply to:

- Crystal glass defined in Annex I (categories 1-4) of Directive 69/493/EEC
- Precious or semi-precious stones (CN code 7103) under Regulation (EEC) No. 2658/87
- Enamels
- Keys and locks, including padlocks
- Musical instruments
- Articles comprising brass alloys with concentration of lead  $\leq 0.5\%$  by weight
- Tips of writing instruments
- Religious articles
- Portable zinc-carbon and button cell batteries
- Articles within the scope of:
  1. Packaging Directive 94/62/EC
  2. Food Contact Materials Regulation (EC) No. 1935/2004
  3. Toy Safety Directive 2009/48/EC
  4. RoHS 2 Directive 2011/65/EU

For more information, please contact our Toys and Children's Products Division at

Hong Kong	Tel: +852 2666 1888	Fax: +852 2663 9612	Email: <a href="mailto:tcd@hkstc.org">tcd@hkstc.org</a>	Website: <a href="http://www.stc-group.org">www.stc-group.org</a>
Dongguan	Tel: +86 769 8111 9888	Fax: +86 769 8301 6251	Email: <a href="mailto:tcd@dgstc.org">tcd@dgstc.org</a>	Website: <a href="http://www.dgstc.org">www.dgstc.org</a>
Shanghai	Tel: +86 21 5219 8248	Fax: +86 21 5219 8249	Email: <a href="mailto:shctcd@shstc.org">shctcd@shstc.org</a>	Website: <a href="http://www.shstc.org">www.shstc.org</a>